
Bijdrage raadronde winkelsluiting 
 
Als consument ben ik zeer tevreden over de openstelling 
van winkels op zondag. Maar ik schrok in gesprek met 
een aantal ondernemers over het effect dat het kan 
hebben op het sociale leven van de kleine ondernemer. 
En met mij de hele fractie. We realiseerden ons dat we 
als overheid kaders scheppen die bepaalde groepen in 
Maastricht moeten beschermen. Natuurlijk willen we 
ondernemers laten ondernemen. Maar het is de taak en 
rol van de overheid om de verschillende belangen af te 
wegen en daarin een goede balans te vinden. 
 

Zoals de wethouder al zei: de uitkomst van de evaluatie 
was overwegend positief. Inderdaad overwegend. Maar 
er zijn ook een aantal negatieve punten benoemd in de 
evaluatie: de werkgelegenheid is wel gegroeid, maar 
minder dan verwacht en voor de werknemers is de 
zondag een gewone werkdag geworden. Het aantal 
banen met afstand tot de arbeidsmarkt is gegroeid, maar 
niet zoveel als werd gehoopt. De omzetontwikkeling is 
positief voor 40% van de ondernemers, maar voor 22% 
van hen negatief. 50% van de ondernemers geeft aan 
dat er meer bezoekers waren, maar die keken vooral en 
kochten niet. 80% van de ondernemers compenseert de 
zondag niet, waardoor ze per saldo meer en langer open 
zijn. Een aantal ondernemers voelen zich gedwongen 
open te gaan. Dat kan uit angst voor gederfde inkomst 
zijn, maar ook door sociale druk vanuit de collega’s. En 
als kleine ondernemers ervoor kiezen om gesloten te 
blijven dan is dat toch geen goed signaal voor de 
bezoekers. Duidelijkheid vanuit de stad kan betekenen 



dat we luisteren naar beide partijen en hun belangen 
wegen. 
 

Natuurlijk realiseren wij ons dat we de openstelling niet 
kunnen tegenhouden. Maar we willen wel een 
tegengeluid laten horen. We maken ons zorgen over 
deze ontwikkeling.  
 

Wie denkt dat een sterke economie alleen te maken 
heeft met groei, vergeet dat mensen niet kunnen 
functioneren in een economie zonder momenten voor 
rust en sociale contacten: meer werken staat niet gelijk 
aan meer produceren, in extreme gevallen leidt het juist 
tot minder effectiviteit en kwaliteit van leven. Het 
verenigingsleven wordt aangetast en de zorg voor gezin 
en familie komt onder druk te staan. 
 

Daarom vinden we het idee om ook tweede kerstdag toe 
te voegen aan de mogelijkheden om winkels open te 
stellen een slecht plan. We ondersteunen het 
amendement dat over dit onderwerp wordt ingediend). 
Onze overwegingen zijn: 
·       dat het niet wenselijk is van Tweede Kerstdag een 

reguliere koopzondag te maken, gezien de inbreuk 
die dit op het sociale leven van ondernemers en 
werknemers legt; 

·       om  een gelijk speelveld te maken is het voor 
ondernemers (zonder of met weinig personeel) 
belangrijk de druk weg te halen ook op Tweede 
Kerstdag open te gaan. Daarom is het noodzakelijk is 
deze dag als vrije dag te blijven vastleggen in de 
Verordening Winkeltijden Maastricht 2015; 

 



Ook de kleine ondernemers realiseren zich dat de 
zondagopenstelling niet zal worden teruggedraaid. Maar 
ze verwachten wel dat we als overheid ook hun 
belangen wegen en daar waar we kunnen beschermen. 
Vanuit GroenLinks vinden we dan ook dat daar moeite 
voor gedaan moet worden. Daarom willen we deze 
motie indienen: 
 
We zijn van mening dat 

 

• Maastricht de kleine ondernemer in de binnenstad 
nodig heeft voor zijn imago en aantrekkelijkheid en 
onderscheidend vermogen richting andere steden; 
• personeel van (groot)winkelbedrijven bescherming 
verdient in verband met sociale druk van werkgevers en 
collega’s om ook op zondag te werken; 

 

verzoekt het college 

 

I. maatregelen te treffen ter compensatie van deze 
sociale druk bij kleine ondernemers en het personeel 
van (groot)winkelbedrijven, en de raad daarover uiterlijk 
bij de kadernota 2017 te informeren; 
II. dekking voor deze maatregelen te zoeken uit de extra 
inkomsten uit parkeergelden die ontstaan door de 
koopzondagen; 
En gaat over tot de orde van de dag. 
 

We denken dan aan maatregelen als het uitbreiden van 
het project zondagskinderen. Maar ook aan 
samenwerking tussen groot- en kleinwinkelbedrijven. 
Compensatie door kwijtschelding van gemeentelijke 



belastingen, of bebording naar de aanloopstraten, 
waardoor ook die ondernemers meer kunnen profiteren 
van de grotere aantallen bezoekers. En waarschijnlijk 
zijn er nog veel meer ideeën. Dat willen we overlaten 
aan het college en daar waar noodzakelijk willen we 
bijdragen aan ideeën. 
 
Vooruitgang is een noodzaak wat ons betreft. De 24/7 
economie lijkt onstuitbaar. Maar kunnen we de balans 
nog vinden? Jesse Klaver spreekt in zijn boek De Mythe 
van het Economisme over een aantal dogma’s. “Als de 
economie groeit gaat iedereen erop vooruit” is een van 
de dogma’s. En dat lijkt nu de drijfveer in Maastricht als 
we spreken over de winkeltijden. Het dogma van de 
zondagsrust is vervangen voor het dogma van de 
groeiende economie. Echter de armoede neemt toe en 
de werkeloosheid wordt niet minder. Dus laten we het 
over een andere boeg gooien. En niet alleen ruimte 
geven aan ondernemen, maar ook aan de goede sociale 
verhoudingen.  

 


